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Spørgsmål 

Hvilke tanker gør ministeren sig om artiklen i Børsen den 17. august 2017 »Jysk oliehan-

del trækker ud: Russisk rigmand spøger.«, hvoraf det fremgår, at den russiskfødte rigmand 

Alexey Matuzny, hvis navn dukkede op i de kontroversielle Panama-papirer er medejer af 

flere selskaber, Tommy Frank har stiftet i relation til Dansk Olieselskab, og agter ministe-

ren at gå ind i sagen? 

 

Svar 

Jeg gør mig mange tanker om mange ting, men i forhold til den adspurgte sag bliver jeg 

nødt til at henholde mig til, at jeg efter reglerne i skatteforvaltningsloven ikke må gå ind i 

konkrete sager eller offentligt udtale mig om disse.  

 

Helt generelt mener jeg, at vi skal tage de nødvendige foranstaltninger for at sikre, at der 

er åbenhed og gennemsigtighed om skatteforhold, så midler ikke gemmes i skattely. Det 

skylder vi alle de danske skatteydere, som troligt betaler den skat, de skal. 

 

På baggrund af Panama-sagens alvorlige karakter og store omfang blev et bredt flertal af 

Folketingets partier enige om at købe oplysninger fra de såkaldte Panamapapirer tilbage i 

efteråret 2016. 

 

Jeg oversendte i marts 2017 en orientering til Skatteudvalget om SKATs arbejde med bl.a. 

Panamapapirerne (SAU Alm. del Bilag 142). Heraf fremgår, at SKAT har arbejdet målret-

tet med de indhentede oplysninger fra Panamapapirerne. Det fremgår endvidere, at 

SKAT er ved at analysere den samlede mængde data og forventer at have færdigbehandlet 

sagerne, der relaterer sig til Panamapapirerne, inden udgangen af 2017. 


